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VÁROSI ÖNKORMÁNYZAT 
KÉPVISELİ-TESTÜLET 
ENCS 
 

Szám: 138-8/2011/K. 
 

Feljegyzés 
a Képviselı-testület a Fügödi Közösségi Házban  

2011. július 4-én 

15.30 órai kezdettel tartott közmeghallgatásáról 
 
 

Jelen vannak: Bratu László polgármester, Szeles András alpolgármester, Bolobás Péter, Bratu Ferenc, 
Karsai Attila, Kléri Bertalan, Molnárné Juhász Éva, Timár László, dr. Vidákovics Béla helyi képviselık. 
 
 
Bratu László polgármester köszönti a településrész lakóit. Sajnálja, hogy a panaszok nagy része a 
közbiztonsággal kapcsolatos, abban csúcsosodik ki. Megyei fıkapitány úr, kapitány úr és kollégái 1,5 
órában ismertették a problémákat, a fennálló helyzetet, melyet igyekezett a testület megértéssel 
kezelni. A tájékoztatón a településrészi önkormányzat tagjai is jelen voltak és véleményüket 
kifejtették. A rendırség ígéretet tett arra, hogy keresi a lehetıségét annak, hogy legyen egy helyi 
illetıségő rendır Fügödön. Feladat kapitány úrnak, hogy keresse a megoldást az évrıl-évre romló 
állapot javítására, melynek elsı lépése egy fórum tartása, ahol az új körzeti megbízott bemutatkozik. 
Ezt követıen megvizsgálják egy helyi iroda létesítésének lehetıségét, ahol biztosított lenne a 
közvetlenebb és személyes kapcsolat a rendırség és a településrész lakói között. 
Az önkormányzat igyekszik a rendırséggel karöltve jelzıkészüléket elhelyezni minél több lakosnál, 
amely a rendırségen is jelez és lehetıvé teszi a bőnelkövetık és a lakosok közötti személyes 
összetőzés kialakulását és a tettenérést.  
Elismeri, hogy a fügödi közbiztonság maholnap tarthatatlan, fıleg a nyári idıszakban, amikor a 
gyerekek nincsenek lekötve. 
Sokat jelentene egy polgárırség mőködtetése, de sajnos szinte lehetetlen 8-10 olyan személy 
összetoborzása a településrészen, akiknél igaz az, hogy büntetlen elıéletőek. Míg a büntetett 
elıéletőekbıl hadseregnyi van. Talán az új KMB-s a közterület-felügyelıkkel együttmőködve 
eredményeket tud majd elérni. 
A magyar emberek egyre kevesebben vannak és egyre idısebbek, míg a kisebbségi lakosság száma 
egyre nı és tömegben nagyon erısnek érzik magukat. A szigorodó szabályok miatt 3 hónap ellátás 
után 9 hónapig nincs ellátás, ebben az idıszakban úgy vélik szabad a préda. 
A faluırség jelentett valami kis visszatartó erıt, de ennek lehetıségét a közfoglalkoztatási 
programban szeptember elıtt biztosan nem kapja vissza az önkormányzat.  
Az önkormányzat igyekszik minden tıle telhetı segítséget megadni, de nem lehet minden emberhez 
másik kettıt állítani. Társadalmi szemléletváltásra van szükség. 
Kéri a lakók észrevételeit, panaszait, kéréseit. 
 
Nagy Sándor TRÖK tag egyetért az elhangzottakkal. A településrészen sok a gond. A kormányzat 
mindig kisebbségrıl és a jogaikról beszél, de itt már a kisebbség a többség. Sok az idıs ember, aki fél 
tılük. A kis nyugdíj mellett jó lenne a háztájiban és a kertekben gazdálkodni, de azért, hogy ellopják 
nem érdemes. Úgy véli, hogy a polgármesteri hivatal a beköltözések miatt hibás. Nem nézik meg, 
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hogy mivé lesz egy ház, ha belakják: egy téli idıszak után se ajtó, se ablak. Nincs gyámügy vagy 
valaki, aki ennek utána járna? 
A szociális helyzetre hivatkoznak mindig, de a segélyosztáskor minden van.  
Ha a cigányok összeverekednek, akkor 10 rendırautó jön ki, ha a magyarokat veri, meglopják senki 
sem jön. 
A közmunkaprogramnak semmi értelme sincs, hiszen négy emberek vagy egy szerszámja. 
 
Simon Lászlóné a nyugdíjas klub vezetıjeként kéri megnyugtatni a lakókat, hogy polgármester úr 
nem költöztet ide abaújvári cigányokat, mert ez a hír röppent fel a faluban. Minden évben visszatérı 
hír, hogy cigánybetelepítés van.  
Elmondja, hogy a körzeti megbízott személyérıl nem is tudnak a helyiek. Kéri a testület tagjait járják 
be együtt a falut, hogy saját szemükkel lássák az itt élık problémáit. Itt van például Havasné Mariak 
néni, akinél kinn már nincs semmi, mert mindent ellopnak tıle, csak olyan helyen tudja tartani a 
dolgait, amelyet be tud zárni. 
Egyes kisebbségi családok 200 ezer forintot kapnak, de estére már nincs belıle. Valami nagy gond 
van, de nem mennek el a rendırségre és nem kérnek segítséget. Nem kevésbıl élnek. Sokkal többet 
kapnak, mint azok, akik 40 év munka után mentek el nyugdíjba. 
Elmondja, hogy a Vöröskereszttel felkereste a kisebbséget és kiderült, hogy 10 WC sincs az egész 
telepen. Hol van az ÁNTSZ? 
 A falu lakosságának fele Alsófügödön a temetı felé ott jár el. Olyan mocsok van ott, hogy bár most 
a Városgazda Kft. dolgozói kitakarították, de azt mondták, ha soha nem lesz munkájuk, akkor sem 
takarítják ki többet a telepet. 
Azért vannak itt az emberek a közmeghallgatáson, hogy elmondhassák, elégedetlenek, mert a 
házukra kell vigyázni és egy percre sem tudják azt felügyelet nélkül hagyni.  
 
Bratu László polgármester ismerteti fıkapitány úr ígéretét arra vonatkozóan, hogy a KMB-s felveszi 
a kapcsolatot a lakossággal. Négy hónapja változott a személye. 
A WC-k kapcsán kijelenti, hogy annakidején biztos, hogy minden lakás mellett volt, mert anélkül 
nem vették át. Egy biztos a Vöröskereszt olyan szörnyőséges állapotot talált itt, hogy azt mondták 
ilyet az egész országban sehol sem tapasztaltak, pedig sok helyen jártak már. Az építéshez 
építıanyagot ajánlottak fel. Hatósági kötelezés kell a pótlásra. 
Elmondja, hogy arról ı is hallott, hogy egy ináncsi „késelıs” cigánycsalád felmérte, hogy van két 
beköltözhetı lakás Fügödön, de szerencsére Szalaszend mellett döntöttek és oda is költöztek. 
Azon kell gondolkodni, hogy miként lehet megakadályozni azt, hogy egy lakásba olyan sokan 
éljenek. 
A tanév során a gyerekek ellátása, étkeztetése nem gond, mert az iskolában esznek, de nyáron sok az 
éhezı gyerek. Ezen is igyekszik segíteni a nyári étkeztetési program.  
 
Vilk Ferenc TRÖK tag azt szeretné tudni, hogy az iskola kerítése meg lesz-e az ıszre, mert már két 
éve nincs. A gyerekek kiszaladgálnak az utcára és átmennek a magánkertekbe. 
Nem tudja, hogy mi értelme volt a vetımag akciónak, mert most is csak az mőveli a földjét, aki eddig 
is megtette. 
A nyári gyermekétkeztetés kapcsán felhívja a figyelmet arra, hogy a délelıtt kapott csomagokat 
délután már árulták. Ha az a program neve, hogy „Minden gyerek lakjon jól”, akkor miért nem a 
gyerekeinek adja? 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy sajnos a szociális földprogramban megtermelt 
burgonyával ugyanez volt. Hazaszállítás után már adták is el. 
 
Havas Jánosné elmondja, hogy az ı portájáról már mindent elvittek, az ablakain vasrács van, hogy 
védje amije még van. Legutóbb 215 bokor krumpliját húzgálták fel. A rendırség elkapta a tetteseket, 
de most meg járhat a bíróságra miattuk. Egyedül már ki sem mer menni az udvarra. 
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Petró Pálné elmondja, hogy neki 225 bokor krumpliját vitték el, továbbá 3 sor málnát és szedret 
szedtek le úgy, hogy az unokája félóránként jár ellenırizni a kertet. Így is elvitték, amit akartak. 
 
Hegedős Jánosné elmondja, hogy a nagy gazban elbújnak és kilesik, hogy az emberek mikor 
mennek el a templomba, hogy szabadon garázdálkodhassanak. 
 
Kemény Józsefné szerint valamilyen jelzıberendezés, riasztó kellene. 
 
Bratu László polgármester megkérdezi, hogy a központ hány készülék elhelyezésére alkalmas és 
mennyibe kerül egy jelzıkészülék? 
 
Rivnyák Istvánné intézményvezetı elmondja, hogy a központ 300 készüléket tud kezelni és egy 
készülék ára 175 ezer forint, melyekre várólista van. Most is nyert pályázaton 5 darabot, de már 
kiosztásra kerültek. A rendırség által osztott jelzıkészülékeket táskára és ajtóra lehet szerelni és 
hangot ad, ezzel esetleg elriasztja a bőnelkövetıt és felhívja a figyelmet a bajra. A központ 
készülékei bejeleznek és a családgondozók azonnal elindulnak megnézni, hogy mi a baj. A rendszer 
az idıs, egyedül élı emberek fıként egészségügyi gondjainak észlelésére találták ki. A 
településrészen jelenleg kb. 12 ilyen készülék van. 
 
Sárai Béla arra hívja fel a figyelmet, hogy a tavalyi árvíz során átvágott Bársonyos gátja nem került 
helyreállításra, így a területen az aratás nem lehetséges. A helyreállítás során szeretne ott lenni, hogy 
irányítsa azt. 
 
Bratu László polgármester kéri a mielıbbi helyreállítást, hiszen nem nagy munkáról van szó. 
 
Sárai Béla elmondja, hogy neki bármikor jó. 
 

Kléri Bertalan  képviselı, a Pénzügyi és Városfejlesztési Bizottság elnöke úgy véli, hogy az égetı 
problémák jelentıs része elhangzott. A KMB-s mielıbbi bemutatkozása sürgıs feladata, mert a 
krumpli nı és fogy. 
 
Bratu Ferenc képviselı a közbiztonság növelésének egyik eszközét látja a térfigyelı rendszer 
kiépítésében, mely kiinduló pont lehet a nyomozásban és a megelızést is szolgálja. 
 
Bratu László polgármester felhívja a figyelmet, hogy kamera csak közterületen helyezhetı el a 
településrész esetében pedig a bőncselekmények nem itt történnek, hanem a kertek felıl. Házi, nem 
fix kamerák lehetıségében lehet csak gondolkodni. 
 
dr. Vidákovics Béla képviselı szerint a bőnelkövetık közlekedı útjait kellene figyelni. 
 
Bratu László polgármester elmondja, hogy kb. 30 ilyen kritikus hely van, mindegyiküket 
lehetetlenség megfigyelni. 
 
Havas Jánosné elmondja, hogy tıle olyanok loptak, akikre a rendır is azt mondta nem tudja, hogyan 
nem kaptak eddig kolerát vagy valami más hasonló betegséget. 
 
Bratu László polgármester kéri, hogy a Gyámhivatal vizsgálja meg, hogy a gyermekek elhelyezése 
és ellátása megfelelı-e? Kéri továbbá értesíteni a tarthatatlan járványveszélyes állapotról az ÁNTSZ 
illetékes szervét is. 
 
Simon Lászlóné elmondja, hogy a Duna TV és az Index TV volt kinn a Vöröskereszttel és sehol nem 
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láttak hasonlót, mint Fügödön. Holnap meszet fognak osztani a cigányságnak, hogy csináljanak 
fertıtlenítı meszelést, ne éljenek koszban, olyan feltétellel, hogy amennyiben ennek nem tesznek 
eleget, akkor a jövıben soha többé nem részesülhetnek a Vöröskereszt adományában.  
A vetımag programban 100 család kapott vetımagokat, ebbıl 10 romacsalád vállalta a kert 
megmővelését. A tíz családból pedig kettı eddig is mővelte a földjét. Ezek nem a problémás 
családok, hanem akik kapaszkodnának és szeretnének is elmenni Fügödrıl. 
A Vöröskereszt új megyei vezetıje nagyon segítıkész, bontott téglát ígért az illemhelyek pótlására, 
de a romák már arról beszélnek, hogy majd a Városgazda Kft. fogja nekik készen hozni WC-ket 
fából. 
 
Terebesi Gábor kijelenti, hogy a Dankó Pista utca állapota tőrhetetlen, azt a részt nem hajlandóak 
többé kitakarítani. 
 

Nagy Sándor TRÖK tag elmondja, hogy amikor ı gyerek volt, akkor a kisbíró ha észlelte, hogy 
valamelyik családnak nincs árnyékszéke, akkor azt jelentette a bírónak és ha nem volt kész az új 
árnyékszék három napon belül, akkor megbüntették. Pedig ebben az idıben segítséget sem kaptak 
hozzá, mégis készen voltak vele. 
 
Bratu László polgármester úgy látja, hogy sok feladat nem az önkormányzaté, hanem más 
hatóságokra tartozik. Ezek felé jelezni kell, mielıtt nagy baj történik és pl. kitör egy súlyos fertızés. 
 
 
 

K.m.f. 
 
 

Bratu László        dr. Halász Ferenc 
 polgármester                   jegyzı 

 
 


